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- 4 PREFACE.

Ancestors, may not be injured by our folly, or perverted
to an evil through our remissness. There is a blind con-
fidence which infects the best minds, and induces them to
rely so much upon the intrinsic excellence of legal insti-
tutes, and the solemnity of judicial proceedings, as to think
that they are secure from corruption, though occasionally
liable to suffer from the infirmity of erroneons administra-
tion. But, this yielding to official authority, and trusting
to the abstract purity of venerated establishments, has a
very dangerous tendency ; inasmuch as it puts those arms,

“which were designed for the use of the virtuous, and the

protection of the helpless, into the hands of the crafty and
vindictive. W henever, therefore, this indifference to the
privileges which belong alike to every man, shall become
general among a People, the decay of that State has begun,
and the period is not distant when its degradation will be
completed ; for, Quid cum illis agas; qui neque jus, neque
bonum aut equum sciunt ? Melius, pejus, prosit, obsit, nil
vident nisi gquod lubent.  What can you do with those
who are totally ignorant of justice, goodness, or equity ?
Right or wrong equally influences them, since they dis-
tinguish nothing but as they are pleased.” It is, there-
fore, a mark of providential care, that instances now and
then occur to rouse men’s fears, and to awaken in them
some regard to their rights and their duties. The suffer-
ings of the innocent, and the insolence of the oppressor,
may be productive of good, if they shall bring those to
think who have hitherto been supine with respect to the
trust reposed in them, and shall animate the most eficient
to adopt the means best calculated to remove existing
grievances, and to prevent the recurrence of the evils
which have occasioned inquiry. |
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intrinsically excellent, and of a body of jurisprudence as
valuable as human wisdom and experience can digest,
errors in practice do much oftener arise from the bad
passions of the powerful acling upon the carelessness of
the community, than the most virtuous and enlightened
could easily bring themselves to imagine, :

This Collection, therefore, must be considered as a me-
mento, to draw the fixed attention of every individual to the
administration of those laws in which he has an interest, and
upon which in some capacity or other, either as a witness
or a juror, he may be called to act according to the dis- .
charge of his conseience-and his judgment. Let no man
say that the Case, though melancholy, is now irremediable,
and therefore should be forgolten : on the contrary, the
perusal of all the facts must convince those who have any
sense of moral feeling, that though the fate of the unfor-
tunate girl has been decided, her History should not be
forgotten. Every part of the Narrative rings an alarm to
the present, no less than a warning to future genera-
tions, not to trust to presumptive evidence, and to put
little confidence in the reasonings of fallible Magistrates,
who have grown old in the ministration of death, or in the
testimony of Witnesses who are actuated by their preju-
dices.

Though the Publication has been retarded by a variety
of causes, it is hoped that Truth and Justice have gained
by the delay; and that something more beneficial will be
produced by it, than the gratification of a momentary
curiosity—that every individual in the community, from
the highest to the lowest, will be impressed with a sense
of the dangers to which he would be exposed, if sus-













2

St. Finbarry’s Church, by the Rev. Mr. Tuompson. In
1790 he sailed with the regiment from the Cove of Cork
. for Barbadoes, and from thence to the Island of Dominica,
where their daughter, ELIZABETH FENNING*, the
subject of the present publication, was born on the 10th of
June, 1793. She was christened at Rousseau, in that
island, by the Rev. Mr. Marcarer, the Protestant Mi-
nister; where, at about a year and a half old, in the
middle of the night, whilst her mother was sleeping, she
pulled the rushlight from the bedside, which setting fire
to herself and the bedclothes, awakened the poor woman
Just time enough to save herself and her daughter from
the misfortune that threatened them +. In 1796, or 1797,
WiLniam FEnxNING came home with the regiment to
Portsmouth. The skeleton that arrived consisted of about
fifty, including officers, subalterns, and privates. Mrs.
Fennine was one of seven women who returned fo Eng-
land, out of one hundred and two women who went out
with the regiment. After recruiling in various places
in England and Scotland, the regiment was quartered at
Dublin, where, in 1802, WiLLiam Fennine solicited
and obtained his discharge with the following Certificates :

(Cory.)

'« By Lieutenant-Colonel Barry, commanding bhis Majesty's
Jst battalion of the 15th regiment of infantry, whereof General
Hexry Watsox Powern is colonel, These are to certify, that
the bearer hercof, WILLIAM FENNING, has served in the afore-
said regiment for the space of twenty years and four months, is, for

'#® She has wsually been called Eliza Fennings -her baptismal nanie
was Elizabeth, _ :

# From this incident arose the Report that Eliza Fenning had set fire
to her mother’s bed, as she lay in.it, with the intention of burning her
mother alive. This report has been most gravely used as an instance of
Wer early depravity. G
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ployments Wirriam Fesyine has conducted himself
honestly and diligently, to the satisfaction of his masters,

His wife has, for the last five years, worked as uphol-
stery woman for Mr. Nornis, upholsterer, No. 55, High
Holborn.

From the age of about fourteen years their daughter,
ELIZABETH FENNING, has been out in servitude ;
and in the latfer end of January, 1815, being hired as
cook into the family of Mr, OrrisAr TurNER, at No. 68,
Chancery Lane, in about seven weeks from that time
the circumstances unhappily arose which led to the unfor-
tunate creature’s being charged with an attempt to murder
Mr, Turner’s family.

The following is a Correct Copy of ihe COPIOUS RE-
PORT of Evizaseta FexxinGg's Trial, from the notes
-of the shorthand writer* to the Corporation of London.
It differs most materially from the SESSIONS' PAPER
REPORT ; which, although the fullest hitherto pub-
lished, is not only much shorter, but is garbled essentially
in the Evidence. A corresponding Copy of the present
official Report is in the possession of the Right Hon. the
Secretary of State for the Home Department.

* Mr. Job Sibly, the Reporter, is since dead.
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Mrs. CHARLOTTE TURNER Sworn.
Examined by Mr. GurnEy.

. Q. You are the wife of Mr. Robert Gregson
Turner?

A. I am.

2. Q. He is a law stationer, in Chancery Lane ?

A. He is, sir.

3. Q. I believe, madam, your husband’s father,
Mr. Orlibar, is a partner >— he lives at Lambeth ?

A. He does.
4. Q. At what time did the prisoner come into
your service ?
~ A. About seven weeks before the accident, as
cook.

5. Q. Had you occasion to reprove her ?
| A. I bad, about three weeks after she came.
: 6. Q. What was the occasion that you reproved
her ?

Q. 1. The mischievous practice of putting words into the wit-
nesses” mouths; or, in technical language, putting leading questions,
appears to have been exercised without restraint, during the whole

! of this extraordinary tral.

' Q. 5. The first question put for the purpose of obtaining proof
of the prisoner's presumed motive for her alleged possoming.  Mus,
C. Turper’s answer assigns the period about a month before the
affair, but she does not state one angry word between her and the
pnmuner,a.ftqmmda. on the contrary, the ayitness admits, on her
cross-examination, that she had no other ,cayse.of complaint
except fhat she forgave her. It is to be remarked, that neither of
the other persons, who, according to Mrs; . Tﬂrt.'lﬂi"ﬁ testimony,
must have been present on the uccasion of the girl’s fault, were
examined as to that point.

Q. 6. If Mrs.C. Turner.saw the prisoner go into the young
men’s room, was she not watching # What was the motive for
Mrs. C. Tur.m:-r from her. chamber an the second floor, watching
the servant on the attic, If she was watching, was there no other
cause for Mr. Robert Turner's wife's ulgllum:L than m-dmar!

L—.—__.—. .
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10. Q. Did she, after thiis, say any thing fo you
upon the subject of yeast dumplings ?

“A. She did, a fortnight befere the transaction ; she
requested me to let her make some yeast dumplings,
professing herself to be a capital hand. That request
was frequently repeated. : .

11. Q. On Monday, the 20th of March, was any
thing said to you upon the subject of yeast?

A. She came up into the dining-room; and said
the brewer had brought some yeast.

12. Q. Had you given any orders to the brewer
to bring any yeast ? -

A. Oh no! I told her I did not wish to trouble the
man ; that was not the way I had them made; T
generally had the dough from the baker’s; that saved
the cook a great deal of trouble, and was also con-
sidered the best. Having this yeast, I said it was of
no consequence, as the man had brought a little, the

Q. 10. The prisoner’s request to be allowed to make yeast
dumplings, as sworn to by Mrs. C. Turner, tends to impress the
jury with the idea that the prisoner had, for a whole fortnight,
determined to mix poison with yeast dumplings. But were not
the Turners accustomed to have yeast dumplings? and had they not
been talked about, so as to induce in the prisoner a wish to show
her skill in that kind of cookery ? If she had resolved to commit
the crime, how strange that she should have selected yeast dumplings
as the best medium of poisoning with arsenick ; and have deferred
the criminal purpose for a whole fortnight, whilst, as cook, she had
so many other readier and more secret means of effecting it. It
is remarkable, by the bye, that the prisoner made this request in
the smiddle of the remaining month of alleged sullenness, * pro-
fessing herself,” as Mrs. C. Turner swears, * to be a capital hand,
and that that request was frequently made.” A capital hand!
Is this the language of sullenness ?

Q. 12. Mrs. Charlotte Turner swears that she did not wish the
girl to leave the kifchen ; that she did not wish her to leave the
dough. Some explanation is here requisite. Of the reason for
#his wish there is no information whatever. What necessity could
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13. Q. At about what time did she carry the pie
to the baker’s ?

A. T suppose near twelve.

14. Q. How soon after twelve did you go into the
kitchen again, after she had been to the baker's?

A. T gave her directions about making the dough.
I said, I suppose there was no occasion for me stop-
ping. She said, Oh no, she knew very well how teo
do it ; and then I went up stairs,

15. Q. How soon after that did you go into the
kitchen again?

A. Not more than half an hour. I then found the
dough made : it was set before the fire to rise.

16. Q. What other servant had you?

A. We have one more, a house-maid, Sarah Peer.

17. Q. Where was she at the time the dough was
made ?

A. T had given Sarah Peer orders to go into the
bed-room, to repair a counterpane. "

18. Q. Then during the time that the dough was
made, was any person in the kitchen but the prisoner ?

A. T am certain there could be no body.

Q. 18. Mrs, C. Turper swears, that at * near twelye” the
prisoner took the pie to the baker’s : did nat this absence afford ap-
portunity for any person in the house to adulterate the flour with
arsenick without her knowing the circumstance ?

Q. 17. Mis. Turner swears she gave Sarah Peer orders to “ go
« into the bed-room, and mend a counterpane.” Sarah Peer, on
her examination, swears that she went up stairs © to make the
“ beds.” (See Q. 106.) Is it usual for a house-maid to be employed
at that time of the day at her needle? ..

Q. 18. Mrs; Turner swears that she 1s certain __th_en: could be
no body in the kitchen but the prisoner during the time the dough
was made; although, in answer to Q: 14, she swears thgt she
went up stairs: and it appears by her answer 10 Q. 15, that she
was absent balf an hour. How could she be certain that ne
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22. Q. Did you take off the cloth to look at it ?

A. 1 did; my observation was, that it did not rise :
and it was in a very singular position, in which posi-
tion it remained until it was divided into dumplings ;
1t was not put into the pan, as I have observed dough ;

its shape was singular ; it retained the shape till the
last, '

23. Q. Itremained heavy all the time?

A. Yes, not rising at all. I am confident it never
was meddled with, after it was put there.

24. Q. At about what time was the dividing of the
dumplings to put them into the pot ?
~A. About twenty minutes before twelve. I was
not in the kitchen at the time.

~ Mus. C. Turner's confidence 1s so remarkable, that it excites asto-
nishment. She has so much confidence, that even the prisoner's
counsel has not ventured to put a question as to the features, coun-
tenance, or general likeness of the face of the dough, at which Mrs.
C. Turner looked so much, and swore to: yet it cannot be too often
inquired, fow it is possible that she could swear confidently to the
dough not having been meddled with, after it was put down to
the fire to rise? Did not Sarak Peer, before she went to fetch the
milk, dine in the kitchen with the prisoner 2 (See Q. 103.)

Q. 24. The time mentioned in the answer to this question
might almost be taken for a mistake, were it not for other glaring
inconsistencies in the evidence.

Taking these answers together, and coupling them with
the answers to Q. 13, 14, and 15, it may be asked, with re-
ference to the different periods of time spoken of, bhow such
direct contradictions, and glaring inconsistencies, can be recon-
ciled with that established principle of watchfulness and jea-
lousy, which usually does, and always shnuld,.attend the con-
nexion of presumptive evidence in its most minute pomnts; it
being clearly leld, that the least break in that chain which is to
connect the evidence, shall throw discredit on the whole mass.
Was there not in these answers alone enough of defect to have
induced an anticipation of such a result?
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29. Q. About three o’clock did you sit down te
dinner ?
~A. T did: these six dumplings were brought upon
the table. ' '
30. Q. Did you make any observation upon their
appearance ?
A. Tdid. T told the other servant they were black
and heavy, instead of being white and light.
31. Q. Who sat down to dinner with you?
A. My husband, Robert Gregson Turner ; his father,

Q. 30. Where was Sarah Peer when Mrs. C. Turner mentioned
to her the blackness of the dumplings ? Mrs. C. Turner’s answers
are to prove that the dough was keavy and did not rise, and seem
to have been considered as also proving that arsenick was in the
dough, and made it black, and prevented it from rising. Why
were not the medical men who attended the family examined as to
the effects of arsenick upon dowgh? Were they not able to have cor-
rected the fgnorance that prevailed on this point? Yeast dump-
lings that do not rise, no matter from what cause, are always blackish,
as well as feavy. Could the Turner family have been in commu-
nication with Mr. Marshall, their regular medical attendant, from
the time of the poisoning, without having often adverted in Ais
presence to the heaviness of the dough; and its not rising, as facts,
proving, in their estimation, that arsenick was in the dumplings?

as it not the duty of the Recorder to have corrected the

‘ggnorance of the counsel and witness who exhibited such evidence
‘of the presence of arsenick? Ought any chemical effect to have
‘been taken as granted, from persons eobviously wholly unacquainted

with the nature of chemical c¢ombinations and affinities? The
aviness of the dough might have been occasioned by a very
imple accident; that of what is called scalding the yeast; that is,
by using water in the mixing too much warmed, which will so
flectually destroy the fermenting power of yeast, that dough
" therewith will not rise. To this circumstance, perhaps,
may be attributed the heaviness of the dough on the day of the
poisoning; which being made of the same flour and yeast as that
of the night before, when the dumplings were white and light,
ought to have produced dumplings of equal goodness.  However,
whether caused by the sealding of the yeast or-not, the heaviness
could not- have been occasioned by arsenick.
Q. 31, 32. A lady in a mixed party may suddenly ?ﬂ up
from table without speaking, and, agreeably to propriety of man-
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85. Q. How soon after you had been up stairs
did you find any of your family ill ?

A. I was half an hour alone, and wondered they
did not come to my assistance. I found my husband
and father very ill, both of them. I was very ill from
half past three, until about nine; very sick and ill,
retching from three till nine. The violence abated,
but did not cease. My head was swollen, and my
tongue and chest were swollen. We called in a gen-
tleman who was near, and afterwards Mr. Marshall,
the surgeon.

Q. 35: If the arsenick was mixed with the flour previously to,
or at the time of making the dough, the poison would be pretty
fairly intermixed; and, in that case, the quantity of poison taken
would be in proportion to the quantity of dumpling eaten : but it
15 remarkable that Mrs. Turner should have been affected so
seriously in the space of a “ few minutes,” by eating only * a
small piece,” not “ a quarter of a dumpling,” and that her hus-
band, and Mr. Robert Turner, who ate * a dumpling and a half,”
or six times that guantity, were not affected until half an bour
afterwards. The usual operation of this most active and deadly
poison appears, on this occasion, to have been reversed. According
to its customary operation, Mr. R. Turner, who was previously
helped by his wife, Mrs. C. Turner, to six times as much dump-
ling as she ate herself, it is natural to expect would have been
affected much sooner than she was, '

Mrs. Turner’s extreme anxiety respecting the dough,
whilst it was before the fire, is wholly unaccounted for. Did it
arise from suspicion at the time of making the dough that #he

) was poisoning it ? 1f it did not, what was Mrs. Turner’s
reason for so repeatedly looking at it? so minutely remarking
it? But surely Mrs. Turner did not suspect the prisoner, or she
would not have eaten any herself; she would not have helped
her husband and his father; or, having done so and gone up
stairs, upon becoming ill, she would not have remained there for
half an hour, getting worse, without apprising them of what had
been her suspicions. And yet it does appear unaccountable that
Mrs. Turner should so anxiously visit and revisit the dough at
the fire, and note its singular position, having previously, as she
says, provided against the prisoner being out of the kitchen
during the whole time,~—(This remark should kave appearcd to

Q. 25)
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that received them : it could not be that day,—she
had no occasion to receive the coals.

Ms. Turner, as also of Savah Peer, her housemaid, (Sce Q. 110.)
that THE COALS WERE DELIVERED ON THAT DAY ; con-
sequently neither Mrs. Turner nor Sarah Peer spoke true upon
their oaths. In proof of this are subjoined copies of Mr. Wood's

Coal Account, against Mr, Turner, for 1815, and of the Coal
Meters’ Ticket.

EXTRACT from the Ledger of Mr. Woobn, of Eaton Street,
Pimlico, Coal Merchant, which is in couformity to his Day-
Book. .

[Copy.]

Mr. ORLIBAR TURNER.
1815. 0 gl Wl
Feby.14. 1 Chaldron Coals at65s.++=+0+s 3 5 0
' Shooting and Meting +s«++« 0 1 11
MARCH 21. 1 Chaldron Coals at 655.++++ «+ PR, LU
Shooting and Metingss-<ss 0 1 11
April 25. 3 Chaldron Coals at ({11 RS TR 915 0
Meting 1s. Gd. Shooting 4s.3d. 6 5 9
July 29. 5 Chaldron Coals at 608.0easee:15 0 0O
Meting 2s.6d. Shooting 7s.1d. 0 9 7

[Copy.]
WESTMINSTER LAND COAL-METERS' OFFICE,
Northumberland Street, Strand.

JOHN BAKER,
AND }PBIHCIFAL METERS.
ALEXANDER TULLOCK,

THIS is to certify, that the under-mentioned Quantity of
Coals are entered in the Books of this Office, and were measured
under the Inspectmn of the sworn labouring Land Coal-Meter,
whose name is under-written.

. 1815, Coals Meted for Mr. J. Wood.
To Myr. Turner.

March 21st, Twelve Sacks.

Carman, Benj. Edwards.
Meter, William Brown.

. Examined at the Office tke 281k August, 1815, by John
Brookes.
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42. Q. On Tuesday, the 21st day of March, were
you at your son’s house in Chancery Lane ?

A. I was; I dined there.

43. Q. Your dinner consisted of yeast dumplings,
beef steaks, and potatoes?

A. It did.

44. Q. After some time, did Mrs. Turner leave
the room indisposed ?

A. She did, sir.
~ 45. Q. After she was gone up stairs you did not
know that she was ill ?

A. Not at the time that she left the room.

pot-house parlance; but it ill suited the awful solemnities of a
court of criminal justice, sitting on a trial for the life or death of a
human being. The answer either indicated great levity, a sport-
ing with the sacred considerations of an oath, as odious and dis-
gusting as it was unfeeling, or it was a most strict, an extraordi-
narily strict attention to the nature and obligations of the most
awful appeal to the Almighty in the power of man to make!

[In the SESSIONS' PAPER REPORT, Mr. Turner is made
to swear Positirely that he is lus Son’s Father—the Answer to the
guestion 1s, as there reported, * YES."—Why was he there made to
PLUMP his Answer if ke really swore CAUTIOUSLY 7]

Q. 44. Mr. Orlibar Turner appears to have deposed to thein-
disposition of Mrs. C. Turner on leaving the room, and after her
being up stairs, without having just then that strict view of the
question and the oath which it is presumed he had, when he a
minute before swore only as to his belief of his being the father of
his own son.

Mrs. C. Turner swears (Q. 35.) that she found her husband and

father sick and ill, without saying where they met; nor does Mr.
O. Turner’s evidence at all state where the meeting took place, nor
whether she sought them, or they her.
Q. 45. Mrs, C. Turner helped her husband and his father te
“ some dumplings,” of course before she helped herself to the
‘¢ small piece,” ** not a quarter of a dumpling,” which occasioned
her to leave the table a few minutes after she had eaten it. Not-
withstanding, however, that Mr. O. Turner and his son ate so
much more of these dumplings than Mrs. C. Turner, and ate be-
fore she began her dinner at all, they were not taken ill until
some time after she had retired, nor until some time afterthey had
themselves finished dinner. (See Q. 95.)
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50. Q. And while you and your son were sick,
and Gadsden were sick, where were you ?

“A. I was repeatedly in the parlour and the back
yard, My son was up and down stairs at intervals.
Gadsden, I believe, was in the kitchen below.

51, Q. Did you observe the prisoner? Did she
give you any assistance ?

A. Not the smallest. We were all together alarm-
ed. It was discovered that she did not appear con-
cerned at our situation.

52. Q. I need not ask you whether the appear-
ance of you and your son, and all of you, must not be
most distressing *

A. It was; more so than ever I witnessed in my

life.

|

Q. 51. Mr. O. Turner swears that * if was discovered the
prisoner did not appear concerned at our situation.” Who disco-
vered it? What evidence is there of it in the whole trial} Why
was such an answer suffered to go to the jury without animadver-
sion or caution? The witness in effect swore, that ke knew nothing
of the prisoner’s indifference, but that some other person did. It
would not have been irregular, if the witness, when he talked of
the discovery, had added, that it was lkewise discovered that the
girl herself was as bad as the rest of the family. Did not the
witness's answer tend to impress the jury with a belief that the

irl herself was not ill, and that her not attending to them was the
result of her own will, and not of her inability ? ** Did you observe
the prisoner? did she give you any assistance #” was the counsel’s
question. Would not the fair charitable answer have been, I
did not observe the prisoner; I could not observe the prisoner;
I understood she was as bad as the rest.”

Q. 52. A most lack-a-daisical question and answer—mere gos-
sip —a sort of aside condolence —well adapted for effect.

[fn the SESSIONS' PAPER REPORT, the above, as M.
Gurney deems it, NEEDLESS Question, and the Witness's EVI-
DENCE thereby obtained, are OMITTED—Surely they were as

 readable as hearable.)
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A. Idid: it sticked round the pan, 1 put some
water into the pan, and stirred it up with a spoon,
with a view to form a liquid of the whole. T ifound,
upon the pan being set down for a moment or two, or
half a minute, upon taking 1t slowly and in a slanting
direction I discovered a white powder at the bottom
of it. I showed it to several persons in the house. 1
kept it in my custody. .

58. Q. Did you show it to Mr. Marshall ?

A. 1 kept it in my own custody for that purpose.
I locked it up until Mr. Marshall came. No person
had access to it.

59. Q. Had any arsenick been kept in any office
in the house?

A. It had.

60. Q. In what place?

A. In adrawer in the office, fronting the fire-place
in the office.

61. Q. What was it in?

A. In two wrappers, tied round very tight: the
words “ Arsenick, deadly poison,” wrote upon it.

62. Q. Do you happen to know whether the pri-
soner can read ?

A. T believe she can both read and write.

Q. 58. Mr. O. Turner only proves that no person had the ves-
sel from the time he found it till he showed it to Mr. Marshall ;
but it does not prove that some person might not have put arse-
nick into it after the making, and before he took possession of i,
Was not the dish shown to Mr. Ogiloy 2 If it was, why is his
name concealed? If it was not shown to him, why was it not ?

Q. 59, 60, 61. Is it pretended, that because Mr. Turner care-
lessly put a paper with arsenick in a drawer in his office apposite
the fire-place, that the person whose duty it was to light the fire

the culprit ?
Wﬂa. 62, f}}ﬁ. Mr: Turner swears to his belief, and ‘Mrs. Turner
swears positively, that the prisoner could read and write very well ;
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67. Q. Had that parcel of arsenick been missed
before that time ?

A. T had seen it there on the 7th of March : not
since that time. Before the 21st of March, I heard of
its being missed about a fortnight.:

|

# BT 4

e e A
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bility of the prisoner resorting to the drawer is all that is sworn to,
excepting by Gadsden. Bat 4s it probable that a servant would go to
a drawer in an office for waste paper, without being informed that it
was a proper place for her to go to? Could Thomas King have
sworn this? Why was not THOMAS KING examined on the
trial 7 Surely the Case was not so superabundant in proof, that the
evidence of a credible witness would have been rejected. Did

== -
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m::r Thomas King really witness any of the circumstances? As Gadsden
vl swears afterwards that Thomas King actually saw the prisoner go
HiE to the drawer many times, his seeing her was known before the
8, trial, and apparently he was a desirable witness for the prosecution.

Is it pretended that feelings of tenderness to the prisoner prevented
the prosecutors from producing T'homas King as a witness 2—The
prisoner herself appearing to have expected him there, earnestly
begged he might he called, in order that he might give evidence
for her.—Why was not THOMAS KING a witness? Would his
evidence have been in favour of the prisoner? Considering how
PECULIARLY this young man was circumstanced as to the rest
of the family on the 21st of March, it surely requires some expla-
nation, Why Traomas King was not a Wiryess?

Q. 67. Mr. O, Turner swears that he had seen the arsenick there
on the seventh of March, not since that time; before the twenty-first
of March he Aeard of it being missed about a fortnight. What
reason has Mr. O. Turner to recollect that he saw the arsenick on
that particular day? Roger Gadsden swears (Q. 75,) that /e
also saw it on that day. How came both these witnesses to
recollect that they each saw it on the same day: Did they both
swear to seeing it on that day, when before the magistrates? Upon
the extraordinary circumstance of the arsenick being missed, did
Mr. O. Turner inquire what became of it? Did he inquire of his
clerks in the office where it was kept? of his apprentice, R. Gads-
den, who was a witness on the trial? of the apprentice Thomas
King, who was not a witness on the trial ? of the witness Sarah Peer,
the housemaid? of the prosecutor his son, Robert Gregson Turner ?
of the other prosecutor, Charlotte Turner, his son’s wife? of the
prisoner, Elizabeth Fenning ? If he did inquire of them, what was
their respective answers? If he did not inquire of all of I‘.hem,_whnm
did he omit to inquire of? and why? If Mr, O. Turner did not

J
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69. Q. Did you, either on the day that this took
place, or afterwards, speak to the prisoner about these
yeast dumplings—what they were made with ?

A. T did the next day. I asked the prisoner how
she came to introduce ingredients that had been so
prejudicial to us? She replied, it was not in the dump-
lings, but it was in the milk that Sarah Peer brought
in. I had several discourses with her that day upon
this subject ; during the whole of which she persisted
that it was in the milk, as before described. .

70. Q. What had that milk been ? /) /o ='¢

A. The sauce only. The prisoner made the dump-
lings with the refuse of the milk that had been left
for breakfast.

71. Q. Did the prisoner tell you what use had

~

Q. 69. When Mr, O. Turner asked the prisoner the next day
how she came to introduce ingredients so prejudicial, what did
he mean? did he not name the ingredients to her ? if he did, he
ought to have stated what he said? Did he mean the arsenick that
was missed between the 7th and 21st of March? The girl's reply
that it was not in the dumplings, but it was in the mulk that Sarah
Peer brought in, and her persisting in the several discourses that
he had with her that day, that it was in the milk, amount to
nothing more than a consistent persistence in her denial of having
introduced the poisonous substance into the dumplings, and an

attempt to account for its being in them at all,
Q. 70. Mr. O. Turner swears that “ that milk had been used

for the sauce only ; the prisoner made the dumplings with the
refuse of the milk that had been left for breakfast.” Why, how
could ke possibly know any thing about what either the refuse milk
or the felched milk was used for? He, who if Mrs. C. Turner
swore true, could not have been in the kitchen at all, during the
making of the dough. Yet this is the witness who, only a few
minutes before, swore, with such extremity of tenderness, merely
to his Delief of his being the father of his own son! If, however, Mr.
O. Turner reglly did see to what uses the two milks had been
respectively applied, what becomes of the evidence of Mis. C.

Turner? (See Q. 18.)
Q. 71. “ Did the prisoner fell you what use had been made of
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75. Q. Do you remember seeing in a drawer in
the office a paper with arsenick ?

- A. I do, with “ Arsenick, Deadly poison,” uponit.
The last day I saw it was on the 7th of March, I
missed it in a day or two after. |

76. Q. Did you mention it in the office that you
had missed it?

A. T did, sir. .

77. Q. On Tuesday, the 21st of March, did you
between three and four go into the kitchen ?

A. Idid,sir. I had dined at two.

Q. 75. Roger Gadsden is asked if he remembers seeing the paper
of arsenick ® IHe sayshe does, and that  the last day he saw it was
on the 7th of March—he missed it in a day or two after,” yet he
states no reason for his recollecting that it was on that day more
than any other day, nor is hie asked. It should be observed, that
the witnesses were i court during the trial ; that this boy heard his
master depose to seeing the arsenick on the 7th of March, and that
" he himself is so eager to make his own statement absut the 7th of
March, th#, without waiting for the question, he volunteers the
assertion, which is admitted without further inquiry, that he last
saw it on that day. (See Q. 67.)

The examination of witnesses in the presence, or hearing of each
" other, cannot be tov much reprobated.

Q. 76. He says, “ he mentioned it in the office that he missed
the arsenck.” 'To whom did he mention it? Itisa mere assertion,
upon oath it is true, but unsupported by corrcborative testimony
upon oath, which it was capable of receiving, if he swore truly.
Did he mention it to his fellow-apprentice, Thomas King, who
was mof a witness on the trial ? :

Q. 77, 78. Gadsden says, that “ when he went into the kitchen,
he observed a dumpling and a half in a plate; he took a knife and
fork up, and was going to cut it to eat of it, the prisoner exclaimed,
¢ Gadsden, do not eat that, it is cold and heavy, it will do you ne
good.” He ate a piece about as big as a walnut, or bigger. There
was a small quantity of sauce in the boat; he took a bit of bread
and sopped it in it, and ate that. This might be 20 minutes after
3. The gitl's expression to this liquorish lad, considered alone,
was very natural, amounting to no more than ths‘cmmnnp admo-
nition of all the good mothers, wives, and nurses in the kingdom,
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79. Q. How soon after that time did any of the
family become ill ?

A. I went into the office.  Mr. Robert Turner
came into the office about ten minutes after, and said
he was very ill. They were all up stairs in the par-
lour. - Not the least alarm of any body being ill then.

80. Q. How soon were you taken ill ?

A. About ten minutes after that: but not so
ill as to vomit. In consequence of the distress of the
family, I was sent off for Mr. Turner’s mother. 1 was

very sick going and coming back. I thought I should
die.

Q.79. After coming from the kitclen, Gadsden went into the.
office. “ Mr. R. Turner came into the office ten minutes after,
and said he was very ill”—* they were all up stairs in the parlour.”
Who were? and how could ke possibly know it 7—* Not the least
alarm of any body being ill then.” When? This is incomprehen-
sible, and not reconcileable with the evidence of Mrs, C, Turner,
(Q. 35.) and Mr. O. Turner, (QQ. 46.)

Q. 80, Gadsden swears he was “ taken ill, but not so ill as to
vomit, until after he set off to Lambeth.” "T'his does not agree with
Mr. O. Turner’s evidence, who was taken so violent, that he * had
hard]y time to go into his back yard, before his dinner came up,”
(Q. 46.) who swears that Gadsden “ was veryill in a way similar
to humself,” (Q. 48.) and that he believed Gadsden was in the
kitchen below. (50.) Who sent Gadsden to Lambeth? At whaé
time did he go? Where was the ofher appreatice, THomMas KiNg ¢
Why was not T/homas King sent? It does not appear that Thomas
King ate any of the dumplings ; who sent Gadsden, who was ill, in
preference to Thomas King, who was well? Was not Thomas King
the only person in the family who did nof eat of the dumplings,
except Sarah Peer who was out? Did Thomas King offer to go,
or to stay, or what did /e do? What was the reason for retaining
Thomas King at bome, who was well, in preference to Gadsden
who was very ill, and was sent, il as he was, to Lambeth? Every
Witness as to the early indisposition of the family was a party poi-
soned, except Thomas King, who was not all, and was not a wit-
ness.  1f at home, T'homas King could have deposed to the situation
of the persons poisoned. Mr. Gurney could have asked Thomas
King whether the appearance of the family was notmost distressing #
(See Q. 52.) Where was Thomas King when the family was first

taken il1? Was it T%omas King who discovered that the prisoner did
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Cross-evamined by Mr, ALLEY.

83. Q. Do you usually keep the door locked when
you are out of the office

A. No.

84. By Mgr. GurnEy. Q. Who made the fire
in the office ?

A. The prisoner. No person could go into the
office until I did. Any person might go in and out, in
the day. At night it was locked.

85. Q. What was kept in that drawer in which
the arsenick was kept ?

A. Paper.

86. Q. Court. Then your seeing her go to that
drawer it would not strike you as any thing ex-
traordinary ?

A. No. I should not watch her, to see what she
did there.

MARGARET TURNER Sworn.

87. Q. Upon this melancholy occasion you was
sent for ?

A, T was.
88. Q. Whenyouarrived, you found your husband,

son, and daughter, extremely ill, did you not?

A. I found them extremely ill.

89. Q. I believe, madam, you found  the prisoner
ill, and vomiting ?

A. Very soon after I was there she was ill.

Q. 83. As the office door was not kept locked when the office

was unoccipied, during the day, any person might have got at the
arsenick.
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94. Q. Did you eat any of the sauce ?

A. Not any portion of that whatever.

95. Q. Were you taken ill, sir?

A. Soon after dinner I was, sir. I first felt an in-
clination to be sick: I then felt a strong heat across
my chest. I was extremely sick.

96. Q. Did it produce any swelling in you?

A. T was exactly as my father and wife were, except
stronger symptoms. I had eaten a dumpling and a
half. T suffered more than any person.

97. Q. Were your symptoms, and that of the
others, such as could be produced by poison ?

A. I should presume so: all taken in the same
way, and pretty near the same time.

SARAH PEER Sworn.

98. Q. You are a servant to Mrs. Turner?

A. Yes.

99. Q. How long have you lived in the family?

A. Near eleven months.

100. Q. Do you recollect the circumstance of
warning being given to the prisoner some time after
she came? A

A. I do, sir.

101. Q. Did you hear her say any thing after that
respecting your mistress ?

A. I heard her say that she should not like Mr. or

Mrs. Robert Turner any more.

Q. 94, Mr. Robert Gregson Turner swears that he ate “ not
any portion of the sauce whatever” with the dumpling and a half.
- Q. 96. A yeast dumpling and a half without sauce!—a dry
morsel this, and more than some people can swallow !

Q. 101. When did Sarah Peer hear the prisoner say she should
not like Mr, or Mrs, Robert Turner any more? upon what occa-
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A, No, sir. I never meddled with it, or put any
thing to it. I never was in the kitchen until I went

up to make the beds, a quarter after eleven, until I
came down again,

107. Q. You, I believe, had permission of your
mistress to go out that afternoon ? '

A. It was directly after I took up the dumplings,
and then I went out directly. I came home at
nine o'clock exactly. I ate none of the dumplings
myself,

of being in the kitchen, her evidence would have been conclusive
upon that point; but she afterwards proceeds to state, what,
according to the short-hand writer’s notes, is whimsically inconsist-
ent. It would appear that she was in the kitchen while she made
the beds; and afterwards—that she was not in the kitchen from
the time she left it until the time she came back again! implying
that she was never in the kitchen before a quarter afier eleven
o’clock !

Q. 107. It appears that fie appreatices dined at two o'clock,
and therefore need not have partaken of the dum plings ; that the
witness, Gadsden, happening to see them in the kitchen, ate a
piece of dumpling, and largely of the sauce; and that the other
apprentice, 'I'TIOMAS KING, who was NOT @ witness on the
Urial, did not eat of them at all. It further appears that there were
stz dumplings, and that four dumplings and a half were eaten pre-
wious to Gadsden’s beginning to eat. Robert G. Turner deposes
that he ate a dumpling and a half, and Charlotte Turner deposes
that she ate a small piece, not a quarter of « dumpling, which leave
twe, dumplings and three quarters to have been eaten by Orlibar
Turner and Elizabeth Fenning. 1f, therefore, neither of them
spared in eating their share of the dumplings, Oilibar Turner and
Elizaheth Fenning ate one dumpling and three eighths of a dumpling
each, which is within one eighth of a dumpling of the quanuty
deposed to have been eaten by Robert Gregson Turner, whose wife,
Mrs, C. Turner, consequently did not eat one fifth of the quantity
caten by either of the others, Gadsden excepted. If any unfavour-
able inference, therefore, was to be drawn from either of the parties
abstaining from eating the dumplings, there could be none of that
sort AGAINST THE PRISONER.
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111. Q. Then it is not true that you were set to
watch the coals coming in ?

mdy. ‘No.

112. Q. As the dumplings were taken out of the
pot you went out ?

A. Yes,

113. Q. Had the prisoner and you been upon
good terms ?

A. At times, sir,

114. Q. When was the last quarrel ?

A. Two or three days before she had taken some-
thing out of my drawer for a duster. I said, I did not
like to lead that life, without she altered her temper.

115. Q. How long before that had you quarrelled
with her ?

A. About a week, or a week and a half.

116. Q. What might that quarrel be about ?

A. I cannot say.

117. Q. Was it the habit of your house for the
servants to take it turn about to go out of a Sunday ?

A. Yes.

be again repeated, that these witnesses were in Court and keard

each other give evidence.

Q. 112. Who took the dumplings up stairs fo fable if Sarah
Peer went oul as soon as the dumplings were taken out of the
pot? When and where did Mrs. Turner tell Sarah Peer the
dumplings were black and heavy? (See Q. 30.) Did Sarah Peer
inform the prlsnmr what her mistress said? If she did, what was
the pnsﬂners answer? If she did mof, what was her reason for
not doing it, her duty being to have informed the prisoner if
there was any complaint? But where and when was Mrs. Tur-
ver's complaint made ?

Q. 114.. Sarah Peer’s evidence as to the quarrels between her
and Llizabeth Fenning, certainly proves that Sarah Peer might
have had malice against Elizabeth Fenning, but by no meansg
proves that Elizabeth Fenning had malice against Sarah Peer.
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A. No. I never went to the drawer in the office,
nor never knew there was poison kept there to kill rats
and mice. '

126. Q. Mr. Gur~NEeY. You went to see your
sister, that lived at Hackney ?

A. Yes.

127. Q. And the reason you went away as soon as
you took the dumplings up was to arrive there and see
your sister in time ? |

A. Yes.
128. Q. Was the yeast dumplings made the night
before different or not? .
A. Very different, and good, and of a different
shape. vy - -
Mgzr. ORLIBAR TURNER.

129. Q. Did you keep this arsenick to poison the

mice, that infested the office ?
A. Yes: it was only to be used in the office to de-

stroy the mice, and for no other purpose. This
poison had not been used before for a year and a half,

Q. 128. The mistress, in her evidence, takes exception to the

, shape of the doug'h, before it was divided into dumplings; but her

housemaid and fellow-witness, Sarah Peer, takes exception te
the shape of the dumplings!

Q. 110 to 128. [In the SESSIONS' PAPER REPORT
these Questions und their Answers, being Sarah Peer's entire
CROSS-EXAMINATION, wincluding, of course, her quarrels with
the prisoner, and her CORROBORATIVE TESTI MONY of
HER MISTRESS'S Evidence as to the COALS, are WHOLLY
OMITTED. Mrs. Turner's Evidence as to the COALS was
LIKEWISE OMITTED in the Sessions' Paper. See Q. 39.]

Q. 129. Mr. O. Turner keeps this arsentck  only to poison rats
and mice;” and it was so seldom in use, that “ it had not been
used for a year and a half!” Its remaining in the open waste paper
drawer unused for that length of time, and accessible to every per
son in the house, is a ‘negligence of the most unpardonable kind.
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;ﬁ JOSEPH PENSON Sworn.

1r 132. Q. You are a servant to Mr. Edmonds the
il brewer in Gray's Inn Lane ?

'y | A. Yes.

i 133. Q. Were you in the habit of leaving table beer
ﬁi at Mr. Turner’s?

j} ) 134. Q. Had the prisoner made any application
| to you respecting yeast ?

_I-r"l-; A. Yes; sheasked me on Thursday. I told her,
il if I came that way on Saturday, I would bring her a

bit; if not, on Monday. I brought the yeast on
Monday morning. I took it out of the stilliards where
- the casks lay ; out of the yeast what the bakers have.

Cross-evamined by Mr. ALLEY,

135. Q. When you brought the yeast to the house,
you gave 1t to the last witness, not to the prisoner ?
- A. I gave it to the house-maid: she brought me a
pot, I put the yeast into it.

SARAH PEER.

136. Q. What did you do with the yeast ?

A. 1 emptied it into a white basin. I told Eliza
that the brewer had brought the yeast. She took the
basin. I saw no more of it.

Q. 132. Mr. Edmonds’s yeast is celebrated amongst bakers for
its superior quality to that of other brewers’ yeast. lHow this supe-
riority is acquired is a scerct.  Probably some other ingredient
being chemically combined with yeast contributes to its improve-
ment.  Bakers seem to think that its better quality 1s owing to its
scientific management. Mr. Edmonds's yeast, as well as other
yeast, deposits a red sediment. '
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spoonful of white powder. I washed it the second
time. I decidedly found it to be arsenick.

| I

of 110 persons; so that the quantity of arsenick in the four
dumplings and a balf would have destroyed 360 people! The
farge portion of arsenick, therefore, in the small quantity of
dough remaining iu the dish after the making of the dumplings,
15 only to be accounted for by supposing that a portion of arse-
nick was' sprinkled or strewed upon the surface of the dough
whilst in the pan or dish before the fire; in which case, upon
making the dough into dumplings, although the greater quantity
would be incorporated, yet a considerable portion would fall off
into the dish. But, after all, was it not possible for any person
to have put arsenick into the dish after the boiling of the dump-
lings, previous to the finding of the dish by Mr. Turner?

Mr. Marshall says he “ examined the dish the next morning ;
he washed it with a teaskettle of warm water. He first stirred it
and let it subside: he decanted it off : he found half a tea-spoon-
Jful of white powder. He washed it the second time. He de-
cidedly found it to be arsenick,” but he hus not stated how he
kemew it te be so? Did Mr. Marshall, by mere inspection, find it
to be so? or did be find it to be so upon the authority of any
other person? Did he fest it? und when? What Zests did lie use ?
What became of the arsenick? Why did he not produce it in
Court? Did he think it ought not to have been produced in
Court? Or was it because he had parted with it out of his own
possession, and could not identify it? Was the dish the only
vessel, except the flour-tub and yeast-basin, that Mr. Marshall
examined ? Did it not occur to him to examine the pot in which
the dumplings were boiled? What became of the water they
were boiled in? Was there any more arsenick held in solution in
that water, after a quarter of an hour’s beiling of the dumplings,
than would have escaped from them 7 Did Mr. Marshall inquire
where the water was got from that the dumplings were mixed
with, and did he inspect the vessel it was fetehed in? Did he
examine the milk-can, that hung in the litchen? and the salt
vessel, from which the salt was taken for the dumplings? Did hLe
examine the SAUCE? i :

Mr. Marshall does not say one word about arsenick in the
dumplings ; all that he deposed to was the presence of arsenick
in the remainder of the dough in the dish the dumplings had
been made in. What experiments did he use to discover that
there was poison in the dumplings? Was any of the remaining
dumpling and a half given to a cat or dog, or other animal 2
Were the contents discharged from the stomachs of any of the
fumily given to an animal, examined, or analized? THERE 18
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PRISONER'S DEFENCE.

I am truly innocent of the whole charge. 1 am
innocent ; indeed I am! I liked my place. I was very
comfortable.

[Gadsden behaved improper to me; my mistress
came, and saw me undressed: she said she did
not like it. I said, “ Ma'am it is Gadsden that
has taken liberty with me.” The next morning I said,
“ I hope you do not think any thing of what passed
last night.”  She was in a great passion, and said she
would not put up with it. I was to go away directly.
T did not look on Mrs. Turner as my mistress, but
the old lady. In the evening the old lady came to
town. I said, “ I am going away to-night.” Mus.
Turner said, “ Do not think any more about it: I
don't.” She asked Mrs. Robert Turner if she was’
willing for me to go? She said, “ No, she thought
no more about it*.”]

As to my master saying 1 did not assist him, I
was too ill. I had no concern with that drawer at
all: when I wanted a piece of paper, I always
asked for it.

Courr, 20 ROGER GADSDEN.

141. Q. The prisoner lit the fire in the office
- A. Yes. I and my fellow-apprentice have seen
her go to that drawer many times.

* [In the SESSIONS PAPER REPQRT the whole of the
unhappy PRISONER'S DEFENCE within parentheses [thus] is
OMITTED.]

Q. 141. * The prisoner lit the fire in the office "

“ Yes; I and my fellow-apprentice have seen her go to that
drawer many times.”
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Tried by the second Middlesex Jury, BEFORE
Mr. RECORDER.

e E—

I do ‘hereby certify that this is a true copy.
Witness my hand.

(Signed) JOB SIBLY.

prisover said “ it was not kim, it was the other apprentice,
Thomas King, that she wanted.” The Recorder, although the
prisoner persisted against Gadsden, and insisted upon King, put
this question to Gadsden: “ The prisoner lit the fire in the
office ?’— Yes,” said Gadsden: « I and my fellow-apprentice
have scen her go to that drawer many times.” The prisoner
still earnestly entreated that Thomaes King might be called;
she implored that Thomas King might be sent for: but the
Recorder still said it could not be done ; it was too late.

Thus it appears that the prisoner had fully declared that her
object, when she, asked for the other apprentice, without men-
tioning his name, was to obtain from him exculpatory evidenee

as to her alleged going to the drawer; and from Roger Gads. .

den, whom she had not called, to whom, when he came, she put
no questions, but who she declared not to be the apprentice she
wanted ; from this boy, whom the prisoner had just implicated as
the occasion of her imputed grudge, did the Recorder’s question
elicit such an answer as, from Gadsden’s views and feelings at
that moment, might have been anticipated. It must have been a
death-blow to the hopes of the miserable girl. She called on
the Recorder for the apprentice, THOMAS KING, with the
apparent hope, that, in the last moments of her extremity, HE
could, by his evidence, have assisted to save her; and fhe ap-
prentice, Roger Gadsden, a witness against her, being imme-
ditely guestioned by the RECORDER, and swearing for him-
self AND THOMAS KING, at “ one fell swoop,” destroyed
in the minds of the Jury whatever expectation existed there of
Thomas King being able to depose any thing in the helpless
creature’s behalf.

« What man is there of YOU whom, if his son ask BREAD, will
he give him a STONE ? or, if he ask a ¥isH, will he give him a
SERPENT?”










































































































































































































































































































































































































































































































































































































